
 
 
 
 
 

PŘEHVOZDNÍK  
INFO PRO OBČANY PŘEHVOZDÍ č. 1/2023 

 

Vážené spoluobčanky a spoluobčané, 

milé sousedky, milí sousedé!  

Rádi bychom vás seznámili s tím, co jsme stihli udělat od loňského posledního 

zářijového víkendu, kdy jste nás svými voličskými hlasy pověřili, abychom nadchá-

zející čtyři roky pracovali ve prospěch Přehvozdí. 

Samozřejmě si to můžete zjistit v zápisech z našich jednání, které zveřejňujeme 

na obecních webových stránkách. Ale radši bychom vás s tím seznámili i jinak než 

prostřednictvím úředních dokumentů. Snad trochu srozumitelněji, určitě ale i 

s detaily o pozadí všech jednání, která předcházela našim hlasováním.  

Každopádně chceme upozornit na jednu důležitou věc: To, co jsme zatím 

odhlasovali, se do života naší obce bude promítat postupně. Něčeho si tedy začnete ve 

svém bezprostředním okolí všímat už zanedlouho, něco si vyžádá delší přípravu a 

bude to také náročnější na realizaci. A něco se začne projevovat až během příštích let.  

Rozhodnout jsme o tom ale museli už teď.  



 
 
 
 
 

V jednotlivých příspěvcích tohoto vydání Přehvozdníku se tedy dozvíte více o 

rekonstrukci dalších místních komunikací, konkrétně úseku od hostince U Lípy 

svobody k Hájku, které pak budou konečně odpovídat požadavkům 21. století. Peníze 

v rozpočtu na to naštěstí máme.  

S tím souvisí i dobudování systému veřejného osvětlení, které ale bude 

provázet ještě hodně komplikací.  

Počítáme i s řešením havarijního stavu chodníku v blízkosti autobusové 

zastávky, a když už budeme v tom, rádi bychom jej prodloužili. Pomoci by nám měly 

dotace Středočeského kraje.  

A také vás chceme informovat, co čeká v příštích letech naše školáky. Nebylo 

to snadné ani levné, ale postarali jsme se o to, aby se mohli vzdělávat v moderní škole 

v blízkosti místa bydliště. 

Vaši zastupitelé 

 

 

KAM BUDOU CHODIT DO ŠKOLY NAŠE DĚTI? 

Pro rodiče prvňáčků se to v posledních letech stalo smutnou realitou: Škola 

v Českém Brodu, do jejíž spádové oblasti patříme, je na hraně svých kapacitních 

možností, takže se tam o umístění dětí losuje. Komu nepadne ta správná „karta“, může 

zkusit ZŠ v Kostelci nad Černými lesy, případně malotřídku v Přistoupimi. A lepší to 

ještě nějakou dobu nebude. 

Českobrodští radní společně s kolegy 

z Doubravčic proto už před časem přišli 

s projektem výstavby zbrusu nové doubravčické 

školy a dostavby stávající českobrodské 

základky. K tomu účelu vznikl Dobrovolný 

svazek obcí (DSO), který se stane zřizovatelem 

obou škol. Přijdou ovšem na víc než miliardu 

korun. Většinu z téhle sumy sice pokryjí dotace, 

část ale musí DSO pokrýt z vlastních prostředků. 

Jeho představitelé se proto obrátili na nás i zastupitele dalších obcí v okolí 

s návrhem, že našim dětem budou do budoucna rezervovat část nové školní kapacity 

výměnou za finanční příspěvek. Ten se bude odvíjet od předpokládaného počtu školou 

povinných dětí. V případě Přehvozdí jde o 4,5 milionu korun splatných během tří let, 

místa pro naše děti za to budou rezervována na 30 roků. 

Věřte, že se nám o tomhle návrhu nerozhodovalo snadno. Návrh smlouvy jsme 

předložili k posouzení právníkům. Radili jsme se se zástupci ostatních obcí, které byly 

osloveny, zda někde nevymysleli jiný a levnější způsob, jak zajistit vzdělání pro příští 

generaci. Sešli jsme se i s novým starostou Českého Brodu panem Mgr. 

Tomášem Klineckým. Nakonec jsme odhlasovali, že smlouvu podepíšeme.  



 
 
 
 
 

KDY SE PROJEDEME PO NOVÉ SILNICI? 

Některé komunikace v Přehvozdí si 

pojmenování „silnice“ už zaslouží, jiné pořád 

připomínají spíš tankodrom. Třeba cesta od 

hospody k Hájku. Ale už to nebude dlouho trvat, a i 

ta se změní k lepšímu. 

Obec vypsala výběrové řízení, ve kterém 

komise vybrala společnost HALKO stavební, s.r.o. a 

zastupitelstvo její výběr schválilo. Cena bude 

nakonec nižší, než jsme očekávali: zhruba 10,5 

milionů korun.  

Na části silnice chceme zachovat její tradiční 

charakter, bude tedy vydlážděna přírodním kamenem. Na zbytku použije dodavatel 

betonovou dlažbu. Stavební práce začaly 17. ledna, předpokládané dokončení je 

v červnu. 

 

 

CO BUDE S CHODNÍKEM U AUTOBUSOVÉ ZASTÁVKY? 

Už dlouho musíme cestou na autobus všichni obcházet část chodníku, kterou 
podemlela voda a propadla se. Chceme ji dát co nejdřív do pořádku.  

I pro tuhle stavbu vybíráme 
dodavatele, nejdřív ale musíme nechat 
zpracovat projektovou dokumentaci a ujasnit 
si předpokládané náklady. S těmi nám – jak 
předpokládáme – pomohou dotace, které pro 
podobné účely poskytuje přímo Středočeský 
kraj. Odvíjejí se od počtu obyvatel obce, na 
„hlavu“ činí 1000 korun.  

Snadno si spočítáte, jakou částku 

můžeme očekávat při aktuálním stavu, kdy je 

v Přehvozdí k trvalému pobytu přihlášeno 

314 osob. Jen tak mimochodem – kdyby se k němu přihlásili všichni naši sousedé, kteří 

zatím mají z různých důvodů trvalé bydliště jinde, i když tu s námi žijí, byla by to pro 

obecní rozpočet velmi vítaná finanční injekce. Ale to si musí rozhodnout každý sám za 

sebe… 

  

 

 

 



 
 
 
 
 

 

 

   

 

 
Ukliďme 

 Přehvozdí 
 

sobota 25. března 2023 
Sejdeme se v 9:30 hod. 

v trojúhelníku nad vesnicí 

Pytle a rukavice zajištěny, 

nezapomeňte na pevnou obuv! 
 

Martina Šebková 

723 993 524 

po akci opékání buřtů u rybníka 

pro děti buřty zdarma 


